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Editorial. Fata Morgana 

„Să trăieşti în pace, şi pacea să
fie cu casa ta şi cu tot ce este al
tău” !                     I SAMUEL 25 : 6

             

SĂ CITIM BIBLIA ÎMPREUNĂ
 [DE FOLOS PENTRU TIMPUL DEVOŢIONAL] 

PSALMII 
CARTEA A CINCEA

Psalmul 119
49 Adu-Ţi aminte de făgăduinţa dată

robului Tău,
în care m-ai făcut să-mi pun nădejdea !

50 Aceasta este mângâierea mea în
necazul meu :

că făgăduinţa Ta îmi dă iarăşi viaţă.
51 Nişte îngâmfaţi mi-aruncă batjocuri ;

totuşi eu nu mă abat de la Legea Ta.
52 Mă gândesc la judecăţile Tale de
odinioară, Doamne, şi mă mângâi.

53 M-apucă o mânie aprinsă la vederea
celor răi, care părăsesc Legea Ta.
54 Orânduirile Tale sunt prilejul

cântărilor mele, în casa pribegiei mele.
55 Noaptea îmi aduc aminte de Numele

Tău, Doamne, şi păzesc Legea Ta.
56 Aşa mi se cuvine, căci păzesc 

poruncile Tale.
57 Partea mea, Doamne, o spun,

este să păzesc cuvintele Tale.
58 Te rog din toată inima mea :

ai milă de mine, după făgăduinţa Ta !
59 Mă gândesc la căile mele

şi îmi îndrept picioarele 
spre învăţăturile Tale.

„Aşteptarea celor neprihăniţi nu va fi decât bucurie, dar nădejdea celor răi va
pieri.” (Proverbe 10 : 28) 

În pustiul nesfârşit de nisip al Africii, Sahara, ca şi în Asia, în stepele pietroase
ale Arabiei  şi  ale Persiei,  există întinderi  de 20 de zile de călătorie,  în care nu se
găseşte deloc apă. Atât băştinaşii arabi şi triburile beduine, care parcurg această pustie
pe cai, sub razele dogoritoare ale soarelui, ca şi călătorii şi caravanele care o străbat pe
cămile, îşi încarcă necesarul de apă pe cămile, în burdufuri. 

Dar nu întotdeauna ajunge provizia aceasta. Apoi, după ce ultimul burduf de
apă  este  băut,  se  merge  cu  limba  uscată  şi  ochii  arzând,  prin  nesfârşita  pustie
dogoritoare. Nisipul şi pietrele reflectă dublu jăraticul arzător al soarelui de sus. 

Dar iată ! Ce bucurie neaşteptată ! La orizont se înalţă păduri măreţe, oraşe
înfloritoare, plaiuri ademenitoare cu lacuri şi râuri. Inima şi simţurile deja beau din
acele torente reci. Ce speranţă, să găseşti înviorare la umbra pădurii, după o oră scurtă
de marş ! Înainte ! Animalele sunt mânate, capetele se ridică, ochii se fixează pe ţinta
apropiată. Dar iată, ce se petrece ? Imaginea înşelătoare se evaporă dintr-odată, acele
lacuri strălucitoare, oraşul alb cu turnuri şi palate care se înalţă, totul dispare în nimic,
ochii văd în locul speranţei dispărute, numai nisip şi jeratic, ca la propriile picioare. 

Atunci convoiul se opreşte ; capetele se pleacă ; chiar dacă din ochii inflamaţi
nu mai poate să curgă nici o lacrimă, vorbeşte totuşi jeluirea de pe toate feţele, din
cauza nădejdii amăgite. Aceasta  este  Fata  Morgana,  acele  miraje  cărora  deja  mulţi
călători din pustie le-au căzut victime. 

Fata Morgana, o imagine a acelor speranţe şi planuri înşelătoare, după care
aleargă omul  care caută  în  această  pustie a  vieţii  fericire şi  pace,  o pildă a acelor
dezamăgiri, care trec prin viaţa omenească sub mii de înfăţişări ...         [Cont. pe pagina 2]

60 Mă grăbesc şi nu preget
să păzesc poruncile Tale.

61 Cursele celor răi mă înconjoară,
dar nu uit Legea Ta.

62 Mă scol la miezul nopţii să Te laud
pentru judecăţile Tale cele drepte.

63 Sunt prieten 
cu toţi cei ce se tem de Tine

şi cu cei ce păzesc poruncile Tale.
64 Pământul, Doamne, este plin de

bunătatea Ta ;
învaţă-mă orânduirile Tale !
65 Tu faci bine robului Tău,

Doamne, după făgăduinţa Ta.
66 Învaţă-mă 

să am înţelegere şi pricepere,
căci cred în poruncile Tale.

67 Până ce am fost smerit, rătăceam;
dar acum păzesc cuvântul Tău.
68 Tu eşti bun şi binefăcător :
învaţă-mă orânduirile Tale !

69 Nişte îngâmfaţi urzesc neadevăruri
împotriva mea ;

dar eu păzesc din toată inima mea
poruncile Tale.

70 Inima lor este nesimţitoare 
ca grăsimea :

dar eu mă desfăt în Legea Ta.
71 Este spre binele meu că m-ai smerit,

ca să învăţ orânduirile Tale.
 [Continuarea în numărul viitor] 



                

        
           

[Continuarea de pe pagina 1] 
Spre sfârşitul războiului de 17 ani,

Frederic cel Mare a trimis generalului von
Zieten, un mesaj despre marile catastrofe.
Părea că este distrusă orice nădejde a unui
sfârşit fericit. La începutul ştirii, Zieten a
fost consternat. Zieten era un copil  al  lui
Dumnezeu. El a ieşit afară şi  a căutat în
rugăciune faţa Tatălui său. 

După un scurt timp s-a întors cu o
faţă  veselă  şi  a  poruncit  ofiţerului
ordonanţă  al  împăratului  :  „Spuneţi
Majestăţii Sale că-l rog să nu ia în tragic
aceste nenorociri ; căci am încredere că
Dumnezeu va întoarce totul spre bine.” 

Această  nădejde  n-a  fost  o  Fata
Morgana  ;  războiul  s-a  terminat  cu
victorie şi onoruri. 

Creştinii nu nădăjduiesc în oameni
şi  nici  în  bogăţia  nesigură,  ci  în
Dumnezeul  cel  viu,  care  are  numai
gânduri de dragoste pentru copiii Lui. Ei
ştiu  că  :  „Toate  lucrurile  lucrează
împreună spre binele celor ce  iubesc pe
Dumnezeu.” (Romani 8 : 28) Şi aceasta nu
este  o Fata  Morgana,  ci  adevărul  real  şi
experienţa vieţii. Până în ultima zi a vieţii,
Dumnezeu îl cheamă pe om, în har. 

Dar toţi cei care resping harul lui
Dumnezeu, pentru a savura lumea şi a trăi
pentru  deşertăciune  –  găsesc  pierzarea
veşnică dincolo de mormânt,  în judecata
lui  Dumnezeu.  Nădejdea  lor  a  fost  Fata
Morgana.  Dar  cei  deveniţi  neprihăniţi  şi
copii  ai  lui  Dumnezeu  prin  sângele  lui
Isus,  aşteptările  lor  vor  deveni  bucurie  ;
după  o  scurtă  călătorie  prin  pustie,  vor
intra în acea cetate strălucitoare, unde nu
vor mai înseta niciodată sub pomii vieţii,
la  apa vieţii.  Aşteptarea celor neprihăniţi
nu va fi decât bucurie, dar nădejdea celor
răi  va  pieri.  [Continuarea în  nr.  viitor  I  Preluare  din  :
Mărturiile unui vechi soldat către  camarazii lui:  XV, 2 I Georg
von  Viebahn,  BERLIN  I 1909-1910  I Societatea  Evanghelică
germană de cărţi şi tractate I  Ackerstrasse 142]

ÎNTÂMPLĂRI CU TÂLC

Într-una  din  nuvelele  sale  Sarah
Orne, descrie un fapt neobișnuit observat
odată pe terenul proprietate privată a unui
căpitan de vapor. 

Ea a văzut  un număr de araci  de
lemn vopsiți strident, înfipți în pământ în
mod neregulat pe toată suprafața grădinii ! 

Surprinsă, l-a întrebat pe căpitan : 
„De ce ai înfipt aracii astfel ?”
Elliah Tilley,  proprietarul  grădinii

i-a răspuns : 
„Când am cumpărat  grădina, am

încercat să fac o aratură adâncă, pentru a
avea o recoltă bună. 

Nu  mică  mi-a  fost  mirarea  când
plugul  se  înfingea  adânc  și  nu  mai
înainta ! Când am căutat să văd ce
se întâmplă, am descoperit că erau pietre
mari ascunse sub stratul de pamânt de la
suprafață. 

Aceste pietre mari nu numai că au
frânat  înaintarea, dar de nenumărate ori
mi-a îndoit și plugul ! 

De  aceea  am pus  acești  araci  ;
pentru a ști unde sunt pietrele ascunse, ca
să le pot ocoli”.

Predicatorul John Kllinger a spus :
„Asemenea  acestor  arac [pari

lungi /  jaloane] sunt și cele Zece porunci. 
Ele ne arată unde este pericolul.

Ocolește aceste locuri și nu ți se va știrbi
plugul vieții ! 

Tinerilor,  dacă va  plângeți  de  ce
părinții  voștri  v-au  pus  așa  numitele
restricții uneori, nu uitați că ei încearcă să
vă  păzească  de  răniri,  probleme  și
mușcături ale păcatului. 

Cu alte cuvinte, ei doresc ca voi să
nu  faceți  aceleași  greșeli  pe  care  le-au
făcut ei, sau unii dintre iubiții voștri !”

                        [Preluare de pe internet]

Am încercat  să formez o biserica
bună  convertind  pe  beţivii  şi  pungaşii
mahalalelor,  depunând  străduinţe
deosebite în această lucrare.

Dar,  acum după  mai  bine  de  26
ani,  am  constatat  că  copiii  au  devenit
criminali,  beţivi,  fete  prostituate,  iar
pungaşii  şi  beţivii  pe  care  căutam  să-i
convertesc au rămas tot aşa de răi ca şi
atunci. 

Trebuie să mărturisesc că am făcut
o serioasă greşeală în  metodele  mele  de
evanghelizare. 

Dacă depuneam mai multă energie
în  evanghelizarea  copiilor  mahalalelor,
care probabil i-ar fi  condus la Cristos, eu
aş fi avut mult mai mult succes în ridicarea
celor din mahalale.

 Probabil că i-aş fi putut conduce
la Cristos, cu ajutorul lui Dumnezeu, mult
mai  uşor,  în  loc  de  a-i  lăsa  să  devină
criminali. 

Prin eforturile lor apoi, poate mulţi
din părinţii lor ar fi venit la Cristos”... 
[  Continuarea în numărul viitor  ]                                  

CUM POT FI MÂNTUIT ?
1. Nu există om fără păcat : „Căci toţi au
păcătuit şi  sunt  lipsiţi  de  slava  lui
Dumnezeu”. [Romani 3 : 23] 
2.  Pentru un singur păcat, omul este / va
fi  condamnat :  „Fiindcă plata păcatului
este moartea ...”. 
3.  Mântuirea  este  posibilă  numai  prin
Isus :  „  ...  darul  fără  plată  al  lui
Dumnezeu  este  viaţa  veşnică  în  Isus
Hristos, Domnul nostru”. [Romani 6 : 23]

„Doamne Isuse, vino te rog şi în viaţa
mea !”

„Fiindcă atât de mult a iubit Dumnezeu
lumea, că a dat pe singurul Lui Fiu, 

pentru ca oricine crede în El să nu piară, 
ci să aibă viaţa veşnică”. 

[EVANGHELIA DUPĂ IOAN 3 : 16]

Lumini peste veacuri 
[Petru Popovici]

CAPITOLUL 24 I KAGAVA 
Kagava şi viaţa socială

Lucrarea lui pentru Japonia a fost
salutată  de  toţi  muncitorii.  El  a  luptat  şi
contra relelor sociale, a viciului, a patimei
sexuale, a fumatului. 

A fost cel mai harnic conducător în
societatea pentru lecuirea leprei  şi  în cea
pentru combaterea tuberculozei. 

Acest luptător cu idei şi idealuri şi
cu  forţa  sa  spirituală  biruieşte  în  luptă.  

Guvernul  a  luat  măsuri  pentru
stârpirea  leprei,  înfiinţând  mai  multe
spitale izolate. 

La  fel  s-au  luat  toate  măsurile
pentru combaterea tuberculozei. 

Mişcarea antialcoolică era în plină
creştere.  Prin  1939  erau  53  sate  care  au
adoptat  prohibiţia,  iar  2 milioane oameni
au  devenit  membri  într-o  organizaţie
antialcoolică. 

Kagava ca predicator
El  şi-a  început  lucrarea  de

predicator al Evangheliei în anul 1909, ca
evanghelist de mahalale. 

Când a fost la Oslo în 1936, la al
12-lea  congres  mondial  al  Şcolii
Duminicală i s-a făcut o primire entuziastă.
A  treia  zi,  vorbind  în  faţa  congresului
despre  Şcoala  Duminicală şi
evanghelizare,  printre  altele  el  a  spus  :  

„Când  am  început  în  1909
evanghelizarea mahalalelor, un prieten de
al  meu,  predicatorul  Hachihama,  m-a
sfătuit să mă ocup mai mult de mântuirea
copiilor din mahalale decât de a adulţilor. 

Dar m-am gândit eu că dacă îmi
sacrific timpul mai mult pentru copii decât
pentru adulţi mai e de aşteptat încă zece
ani sau chiar 15 până ce voi putea înfiinţa
o biserică în mahala. 


